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Від усієї душі вітаю вас, дорогі колеги, з 
професійним святом -

Земний уклін вам за вашу віддану працю, 
безмежне милосердя, професійність, високу 
моральність та лікарську честь. Нехай усе до
бре, зроблене з душею та натхненням для лю
дей, повертається до вас сторицею!

Сердечно бажаємо вам та вашим родинам 
миру, здоров’я, щастя, достатку і благополуч
чя. Нехай благословенними будуть усі ваші 
благородні труди і життєві дороги!

З повагою 
Юрій ПОЛІЩ УК, 

заступник міського голови Рівного
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Так уже, мабуть, судилося долею, щоб дещ о втра
чений статус, який споконвіку належить медикам, 
їм  повернув страхітливий вірусний монстр. А вір
ніше -  самопожертва людей у білих халатах, які 
опинилися на передовій у жорстокому двобої з 
підступною недугою. Відтак стражі здоров’я (а у 
багатьох випадках і життя) по праву стали героями 
нашого часу.
-  І це не перебільшення, і аж ніяк не пафосні слова, -  

каже заступник міського голови Рівного Юрій ПО
ЛІЩ УК. -  Адже, щоразу заходячи в палату до хворих на 
С0\/Ю -19, медики сповна усвідомлювали, що самі повсяк
час ризикують заразитися коронавірусною інфекцією. Але 
не спасували ні перед нелюдськими труднощами, ні перед 
реальною небезпекою. Самовіддано виконуючи свій свя
тий обов’язок, врятували сотні життів і повернули здоров’я 
тисячам рівнян. Аби не бути голослівним, назву лише одну 
цифру, що красномовніша за будь-які слова. Так-от. На 
сьогодні понад 25700 пацієнтів, які лікувалися від корона- 
вірусної інфекції у закладах охорони здоров’я Рівненської 
міської ради як стаціонарно, так і амбулаторно, одужали. 
Щоправда, на жаль, для 385 осіб ускладнення від СОУЮ-19 
стали причиною летального випадку, що свід
чить про високу смертність цієї хвороби. С . О



Стражі життя
Вони воістину стали героями нашого часу

Початок на 1 стор.
-  Зважаючи на статис

тику захворюваності на 
коронавірус, можна го
ворити про те, що панде
мія пішла на спад. Отож, 
можна перевести подих?

-  Подих перевести мож
на, а от розслаблятися -  
борони, Боже. Бо маємо 
справу з дуже підступною 
недугою, від якої всього
можна чекати. _________
Образно ка
жучи, мусимо 
бути пильними, 
а затишшя має
мо використати 
на детальний
аналіз пройденого шляху і 
підготовку до несподіваних 
випробувань. Власне, такий 
підхід, як показала практика, 
дає позитивний результат. 
Особлива увага, звісно, від
водиться КНП «Центральна 
міська лікарня» РМР, яка 
стала закладом охорони 
здоров’я першої хвилі на
дання медичної допомоги

З початку поширення 
коронавірусу в інфек
ційному відділенні 
ЦМЛ пролікували по
над 5 тисяч хворих.

хворим з гострою респіра
торною хворобою, викли
каною вірусом 8АР5-Со\/2. 
Саме тут понад 5000 осіб з 
особливо небезпечною не
дугою з початку поширення 
інфекції отримали стаціо
нарне лікування. А загалом 
на заходи, передбачені для 
боротьби з коронавірусною 
інфекцією (придбання засо
бів індивідуального захисту, 

д е з ін ф іку ю ч и х  
розчинів, об
ладнання для 
п р и б и р а н н я ,  
медичного об
ладнання та 
м е д и к а м е н т і в  

тощо) торік з міського бю
джету витрачено понад 27,2 
мільйона гривень і вже 7,3 
мільйона у цьому році. Біль
ше того, за рахунок економії 
коштів, отриманих від Наці
ональної служби здоров’я 
України, на початку берез
ня 2021 року в Центральній 
міській лікарні запустили 
кисневу станцію вартістю

понад 6 мільйонів гривень. 
Це дало можливість забез
печити киснезалежних паці
єнтів, яких у закладі щоден
но перебуває близько 70%, 
медичним киснем. Як ре
зультат, належна фінансова 
підтримка, вміла організація 
надання медичної допомо
ги та своєчасно впровад
жені заходи із запобігання 
поширенню коронавірусної 
інфекції дозволили утриму
вати показник летальності 
від СО\/Ю-19 у Рівному на 
найнижчому по Україні рів
ні (1,4%). Хоча, повторюся, 
в цьому найбільша заслу

га наших медиків, за що їм 
низький уклін.

-  Отож виходить, що 
вже другий рік поспіль всі 
сили спрямовані на бо
ротьбу з коронавірусом?

-  Не тільки на це. Хоча, 
звичайно, протистояння 
СО\/Ю-19 -  питання номер 
один. Утім, не менш важливі 
й інші. Як-от поліпшення ста
ну здоров’я населення міста 
Рівне, подовження активно
го довголіття та тривалості 
життя, задоволення потреби 
в ефективній, якісній і до
ступній медико-санітарній 
допомозі населенню, за-



безпечення справедливого 
підходу до вирішення питань 
охорони здоров’я і т. д. Для 
їх вирішення депутати Рів- 
неради приймають місцеві 
програми, які реалізуються 
за кошти місцевого бюдже
ту. Скажімо, на Програму 
«Здоров’я рівнян» у місько
му бюджеті в цьому році пе
редбачено 83 мільйони 515 
тисяч гривень. Крім того, у 
нас діє Програма «Забезпе
чення лікувально-профілак- 
тичних закладів міста Рівне 
імплантами та інструмента
рієм для надання медичної 
допомоги хворим із уражен
ням органів опори та руху на 
2017-2021 роки». На її реалі
зацію в цьому році виділено 
мільйон гривень. Отож, як 
бачите, охорона здоров’я 
була і залишається голов
ним пріоритетом не тільки в 
політичному курсі влади Рів
ного, а й у практичній діяль
ності міських депутатів, які 
з розумінням ставляться до 
проблем медичної галузі на
шої територіальної громади.

-  Яким ви бачите по
дальший розвиток медич
ної галузі Рівного?

-  Планів більш ніж до
статньо. Насамперед ак
туальним є питання до
ступності медичних послуг,

поліпшення їх якості, а та
кож підвищення культури 
обслуговування. І це не тіль
ки наміри, а й реальні кроки 
наближення галузі охорони 
здоров’я Рівного до євро
пейських стандартів. Так, 
для прикладу, завдяки су
часному діагностичному 
обладнанню та медичному 
устаткуванню реанімацій
них КНП «Центральна міська 
лікарня» РМР наші медики 
проводять надскладні опе
раційні втручання на пра
цюючому серці та розвива
ють трансплантологію. Як 
пам’ятаєте, наприкінці ми
нулого року відбулася пер
ша в місті пересадка серця, 
яку провели рівненські ліка
рі спільно з колегами з ін
ституту Шалімова. А нещо
давно, у середині травня, в 
Центральній міській лікарні 
зробили другу подібну опе
рацію. Це свідчить про те, 
що з розвитком цього на
пряму в Рівному поступово 
відпаде необхідність роби
ти такі хірургічні втручання 
за кордоном, отже збереже 
час та кошти пацієнтам та 
їхнім родинам. Відтак, вва
жаю, ми -  на правильному 
шляху.

Спілкувався 
Василь ГЕРУС


